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Vragen en opwaardering m.b.t. SB Ontwikkeling regionaal Energie Diensten Centrum 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 

PvdD 1 Opwaardeerverzoek: Het EDC richt zich 
terecht (vooral) op het optimaliseren van 
gemeentelijke aanpakken voor het 
verduurzamen van particuliere woningen, 
lezen we in de SB. Dat doet het EDC 
volgens de SB vooral door financiële en 
technische kennis beschikbaar te stellen. 
Graag zouden wij met PS en gedeputeerde 
in gesprek over de meest effectieve koers 
van het EDC. 
 
De huidige opzet van EDC  lijkt vooral 
gericht op gemeenten bij het ondersteunen 
van individuele woningeigenaren die zelf al 
willen isoleren. Als je kijkt naar de redenen 
waarom energiebesparing nu onvoldoende 
van de grond komt, dan moet je wat de 
PvdD betreft vooral gericht zijn op 
wijkaanpakken met een concreet aanbod 
aan woningeigenaren, ook al hebben de 
bewoners op zich niet zoveel met 
energieonderwerpen.  
Daarbij vinden wij het van belang om vooral 
in te zetten op het voor woningeigenaren 
makkelijker maken van 
energiebesparingsmaatregelen. Een soort 
default: Energiebesparing doe je altijd, tenzij 
het echt niet kan. Hiervoor kan je aansluiten 
bij verandermomenten zoals verhuizingen, 
verbouwingen, stookseizoen, etc. Het delen 
van kennis en het bieden van financiering 
zet woningeigenaren onvoldoende in 
beweging op grotere schaal.  
Voor bedrijven en woningcorporaties is 
overigens een andere strategie nodig. 

Het EDC is ontwikkeld om de uitvoering van 
de woningverduurzaming te ondersteunen 
en versnellen. Doel is om met het EDC, 
gemeenten zo goed mogelijk te 
ondersteunen zodat er een goed en 
aantrekkelijk aanbod ligt voor huiseigenaren 
zoals de PvdD hier ook aangeeft. Dit gaat 
om de totale opgave, dus niet alleen om 
individuele woningeigenaren die zelf al 
willen isoleren.  
 
Heel concreet, het EDC werkt met 11 
gemeenten samen in de vormgeving van 1 
aanbesteding voor een intermediair die 
huiseigenaren begeleidt in de totale klantreis 
van oriëntatie naar uitvoering en hiermee 
een totaal aanbod organiseert. Gemeenten 
zijn voornemens om samen te werken met 
lokale bewonersinitiatieven om zo goed 
mogelijk ‘achter de voordeur’ te komen en 
de noodzaak van energiebesparing (voor 
het klimaat maar ook de portemonnee) te 
benadrukken. Dit zal vnl. wijkgericht 
plaatsvinden. We maken hier gebruik van 
kennis die we hebben over 
bewonersmotivatie rondom verduurzaming.  
In de extra subsidiemogelijkheid voor 
eigenaren wordt onderscheid gemaakt 
tussen verschillende doelgroepen waarin 
mensen met een smalle beurs extra worden 
ondersteund in begeleiding en financiering. 
 
 

GroenLinks 2 Opwaardeerverzoek: Ik zou graag een 
gesprek met gedeputeerde en commissie 
over de gestelde doelen voor het EDC. 
Momenteel zijn de vier benoemde doelen 
sterk gericht op het proces 
(waardetoevoeging door samenwerking, 
kennis delen en borgen, implementatie 
governance, en budget). Ik zou daar graag 
een doel gericht op resultaten aan 
toevoegen. Ik ben benieuwd welke 
mogelijkheden de gedeputeerde daarvoor 
ziet en hoe andere statenleden daarnaar 
kijken.  
Ook zou ik graag bespreken hoe de 
verhouding van de projecten in het EDC 
eruit moet zien: willen we een minimaal 
aantal projecten gericht op wijkaanpak, 
zodat er een balans ontstaat met het aantal 
projecten gericht op individuele 
huiseigenaren/VvE’s/verhuurders? 

Om de samenwerking vlot van start te laten 
gaan, is gekozen voor een ingroeimodel, 
waarbij concreet wordt gestart met projecten 
die synergiemogelijkheden bieden. Binnen 
deze projecten worden resultaten met elkaar 
geformuleerd.  
 
Gemeenten hebben de keuze aan welke 
projecten ze willen deelnemen. In deze fase 
ontvangen de gemeenten ondersteuning 
van de Provincie Utrecht in de vorm van 
projectmanagement en coördinatie. De 
Provincie Utrecht en de betrokken 
gemeenten werken intensief samen om het 
fundament van het EDC te bouwen, wat 
inhoudt dat ze samen concrete 
samenwerkingsopties identificeren en 
benutten, en tegelijkertijd een infrastructuur 
opzetten ter ondersteuning van de 
verduurzamingsdoelen van gemeenten. Op 
verzoek van de deelnemende gemeenten 
neemt de Provincie Utrecht een regierol op 



2 

 

zich bij het tot stand brengen van het EDC. 
In de start is er dus sprake van een Energie 
Diensten Centrum in oprichting, initieel 
onder regie van de Provincie. Het EDC zal 
haar toegevoegde waarde komend jaar 
moeten bewijzen, dit zal afhankelijk zijn van 
de geboekte resultaten binnen de 
verschillende projecten. Afhankelijk van het 
project maken we op het doel gerichte 
resultaten. Bijvoorbeeld in termen van het 
aantal en welke behaalde 
verduurzamingsmaatregelen. Tot slot, het 
EDC is nadrukkelijk van gemeenten, samen 
met de deelnemende gemeenten bepalen 
we komend jaar met welke resultaten we 
tevreden zijn op EDC-niveau en welke 
balans wenselijk is tussen projecten gericht 
op individuele 
huiseigenaren/VvE’s/verhuurders. De 
activiteiten rondom data en digitalisering van 
EDC maakt dat we dit dan ook goed kunnen 
gaan monitoren.  

PvdA 2 Wat was de reden voor Bunschoten, 
Eemnes, Montfoort, Rhenen en Stichtse 
Vecht om (nog) niet mee te willen doen? 

We zijn in continu gesprek met gemeenten 
dit betekent dat er ook nog gemeenten zijn 
die hebben besloten toch het besluit om de 
samenwerkingsovereenkomst te tekenen 
voor te leggen aan hun colleges.  
Er zijn nu 4 gemeenten die nog niet gaan 
tekenen: 
 
Bunschoten: in maart/april legt de 
gemeenteraad eerst het isolatieprogramma 
vast. Daarna is er weer contact over 
mogelijk aansluiten bij het EDC.    
 
Eemnes: bekijkt in de loop van 2024 of ze 
willen aansluiten. Als gemeente werken ze 
al ambtelijk als organisatie samen met 2 
andere gemeenten (Blaricum en Laren).   
 
Leusden: Focus ligt op vaststelling 
strategisch energieprogramma. Daarna is er 
weer contact over mogelijk aansluiten bij het 
EDC.    
 
Utrecht: Is positief over de ontwikkeling van 
het EDC. Besproken wordt hoe de 
gemeente een bijdrage kan leveren door het 
delen van kennis en ervaring. De gemeente 
verwacht meer te kunnen brengen dan 
halen.  

 3 Kan de Startnotitie 
Samenwerkingsovereenkomst Energie 
Diensten Centrum (inclusief de notitie 
Verkenning rechtsvorm 
Energiedienstencentrum) nog worden 
bijgevoegd als bijlagen? Of kan een link 
naar de vindplaats nogmaals worden 
gedeeld? 

Ja, deze bijlage zal worden toegevoegd aan 
de informatie op de SIS.   
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SGP 4 In oktober was er een overleg, met een deel 
van de geïnteresseerde gemeenten. Welke 
gemeenten zijn geïnteresseerd en welke zijn 
aanwezig geweest? 

Er zijn nu 22 gemeenten geïnteresseerd (zie 
ook vraag 2 PvdA).  Bij 13 gemeenten is ook 
het college al definitief akkoord en bij de 
andere gemeenten ligt het deze maand in 
het college van B&W voor.   

 


